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Propad stavebnictví pokračoval i v červenci 
Stavební výroba v ČR během července klesla ve stálých cenách meziročně o 4,5 procenta po 

červnovém revidovaném poklesu o 4,2 procenta. Po očištění od vlivu počtu pracovních dní kleslo 
stavebnictví v červenci meziročně o 2,1 procenta. Letošní červenec měl ve srovnání se stejným 
měsícem předchozího roku o dva pracovní dny méně. 

„V roce 2010, který bývá označován jako „pokrizový“, je tak výkonnost stavebnictví nižší než v 
„krizovém“ roce 2009. Rádi bychom byli optimisté. Ovšem těžko hledat optimismus, když detail-
nější pohled na statistiku nevěští nic dobrého ani o budoucnosti,“ uvedla analytička Next Finance 
Markéta Šichtařová. Pro budoucnost je totiž 
podle ní podstatné, kolik bylo vydáno nových 
stavebních povolení. Jejich počet přitom me-
ziročně poklesl. 

Výkon pozemního stavitelství, tedy hlavně 
výstavby budov, se v červenci meziročně 
snížil o 6,3 procenta. Inženýrské stavitelství 
ve stejný měsíc kleslo o 1,2 procenta. 

Stavební produkce podle údajů Eurostatu v 
červnu 2010 v Evropské unii meziročně 
vzrostla po očištění od vlivu počtu pracovních 
dnů o 5,4 procenta. Pozemní stavitelství se 
zvýšilo o 7,5 procenta a inženýrské stavitel-
ství kleslo o 0,6 procenta.. 

Počet zahájených bytů v Česku v prvním pololetí meziročně klesl o 23 procent na 14 296 bytů. 
Počet dokončených bytů se snížil o šest procent na 16 120 jednotek. Od ledna do července se v ČR 
začalo stavět 16 737 bytů, což je meziroční propad o 26 procent. Počet dostavěných bytů se za 
stejné období snížil o osm procent na 17 970 bytových jednotek. 

V Praze se v první polovině roku začalo stavět 1410 bytů, to je meziroční propad o 46 procent. 
Počet dokončených bytů se od ledna do června v hlavním městě snížil o 17 procent na 3308 jedno-
tek. V rozporu s trendem statistik jsou čísla o nové výstavbě některých velkých developerských 
firem. Společnost Ekospol od ledna do srpna začala v Praze stavět 245 bytů, za stejné období roku 
2009 to bylo 76 bytů. Skanska za prvních osm měsíců letošního roku zahájila stavbu 415 bytů, loni 
to bylo 121 jednotek. V případě společnosti Central Group se počet zahájených nemovitostí od 
ledna do srpna meziročně snížil přibližně o polovinu na 200 jednotek. „Ještě do konce letošního 
roku je ale naplánováno zahájení výstavby u dalších více než 400 nových nemovitostí,“ řekla 
mluvčí Central Group Veronika Ježková. 

Chystá se propouštění desítek tisíc zaměstnanců 
Pokud se uskuteční všechny plánované vládní škrty státních investic, hrozí kolaps českého sta-

vebnictví. O práci můžou přijít až desítky tisíc lidí. Jde o odhad představitelů Svazu podnikatelů ve 
stavebnictví (SPS). Podle zveřejněného odhadu pražské Hospodářské komory může přijít o práci 
až 40 000 lidí z odvětví. 

„Neohlašujeme katastrofu, říkáme jen, jak by situace mohla 
dopadnout, když se nic neudělá,“ řekl generální ředitel SPS 
Miloslav Mašek. Ministerstva postupují podle svazu ve vzta-
hu k veřejným investicím v příkrém rozporu s programovým 
prohlášením vlády Petra Nečase. 

Místo podpory investic se uskutečňují „chaotické škrty“ bez 
ohledu na důsledky, tvrdí stavebníci. 

„Nesystémový přístup je hlavně v oblasti zastavování sta-
veb, vynucování slev, zastavení programů na zateplování 
budov a podpory bydlení,“ uvedl prezident SPS Václav Maty-
áš. Stavbařům vadí hlavně omezování peněz ve Státním fondu 
dopravní infrastruktury a ve Státním fondu rozvoje bydlení. 

Plánované škrty státních investic dnes podrobil kritice také 
předseda Sekce stavebnictví a územního rozvoje Hospodářské 
komory hlavního města Prahy a prokurista stavební společ-
nosti Hochtief CZ Vilém Tvrdík: „Veřejná stavební zakázka v 
prvním pololetí letošního roku poklesla o téměř 40 procent. Tento vývoj spolu s opatřením minis-
terstva dopravy v pozastavení financování výstavby silnic a železnic způsobí propuštění asi 40 000 
zaměstnanců od stavebních firem.“ 
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Dojde ke snížení počtu stavebních úřadů 
Ministr pro místní rozvoj Kamil Jankovský nevylučuje, že počet stavebních úřadů se může v 

budoucnosti zmenšit. Plánovaný návrh velké novely stavebního zákona možná změní i povolování 
takzvaných liniových staveb, tedy hlavně silnic a železnic. 
Namísto řady povolení jim bude moci v případě přijetí této 
novely stačit už jen jedno. Jankovský to řekl na tiskové konfe-
renci. Nyní je v Česku přibližně 700 stavebních úřadů. Snížení 
jejich počtu musí podle ministra předcházet diskuse v koalici a 
s kraji. 

„Je skutečně otázka, jestli každá obec, která má za rok velmi 
malý počet stavebních povolení, má mít stavební úřad,“ uvedl 
šéf ministerstva pro místní rozvoj (MMR). „Osobně mám ná-
zor, že by se počet stavebních úřadů mohl zredukovat,“ dodal. 
Mluvit o konkrétních počtech případně zrušených úřadů je ale 
podle něj ještě předčasné. 

Redukci počtu stavebních úřadů připravovalo MMR ještě za 
vedení Jiřího Čunka už v roce 2008. Od plánů na zrušení 200 
ze 700 úřadů ale nakonec ustoupilo. Proti záměru se tehdy bou-
řili například představitelé obcí. 

Změny se v plánované novele stavebního zákona můžou týkat také autorizovaných inspektorů, 
jejichž certifikát může nahradit stavební povolení. Platný stavební zákon ale například nepamatuje 
na opravné prostředky proti rozhodnutí inspektora. „Protože stavební inspektor dostává do ruky 
poměrně velké kompetence, tak jsem pro určité omezení objemu, do jakého může stavební inspek-
tor vydávat certifikát a od jakého objemu by to měl mít už na stole stavební úřad,“ řekl ministr. 
Vymezení by podle něj bylo technické, nikoli cenové. 

20 zemí na stavebním veletrhu  
Pražský stavební veletrh FOR ARCH hlásí 

již 760 přihlášených vystavovatelů a to celkem 
z 20 zemí světa. Na čisté výstavní ploše 18 
044 m2 se tak představí žhavé novinky 
z oblasti stavebnictví nejen z ČR, ale také z USA, Indie, Egypta a řady evropských zemí. Veletrh 
se koná ve dnech 21. – 23. září 2010. 

Baumit otevřel nový výrobní závod 
Výrobce stavebních hmot, společnost Baumit, otevřel v severomoravských Dětmarovicích 

nový závod na výrobu suchých maltových a omítkových směsí. Podnik s výrobní kapacitou 
300 tisíc tun ročně je kapacitně největší a zároveň nejmodernější výrobnou suchých směsí 
v České republice. Celkové investiční náklady přesáhly 420 milionů korun, v budoucnu je 
plánováno další rozšíření výroby. Výrobky jsou určeny především pro Moravu a přilehlé regi-
ony Polska. 

„Výrobní areál vyrostl v rekordní době, první výrobky jsme vyrobili za necelých 12 měsíců 
od zahájení výstavby a za další 3 měsíce jsme již vyráběli v plném trojsměnném provozu, 
v současné době i přes stavební recesi vyrábíme na plnou kapacitu ve čtyřsměnném provozu. 
Nyní jsme schopni mnohem flexibilněji reagovat na 
požadavky našich zákazníků v tomto regionu,“ komentu-
je zahájení výroby ředitel společnosti Baumit Pavel 
Med. 

Hlavním důvodem výstavby byly chybějící výrobní 
kapacity společnosti Baumit v severomoravském regio-
nu, cílem pak rychlejší a efektivnější logistika dodávek. 
Bonusem pro oblast, která se dodnes potýká s vysokou 
nezaměstnaností, je vznik nových pracovních míst. 
V samotném závodě pracuje 40 kvalifikovaných pracov-
níků z bezprostředního okolí. „V Dětmarovicích jsme 
našli šikovné a pracovité lidi, kteří dnes tvoří silný a 
kvalifikovaný pracovní tým,“ potvrzuje výrobní ředitel 
Rudolf Sedlmaier. Na výrobu je navíc navázána celá 
řada sekundárních pracovních míst, která souvisejí 
s dodávkami surovin, logistikou či servisními činnostmi. 

Kamenivo, které se ve zdejší výrobně zpracovává, 
pochází výhradně z regionálních zdrojů. Místo výstavby 
vedle stávající elektrárny bylo zvoleno tak, aby nedošlo ke znehodnocení orné půdy, pastvin 
či místa vhodného pro občanskou výstavbu.  

Vlastní výstavba probíhala od počátku roku 2008 a před Vánoci sjela z výrobní linky již 
první paleta hotových výrobků. Zkušební provoz probíhal od února do září loňského roku, 
v říjnu 2009 pak proběhla úspěšná kolaudace. Ta potvrdila, že závod splňuje nejpřísnější ev-
ropské předpisy na ochranu životního prostředí. 

Rozpočet fondu dopravy příští rok klesne o třetinu 
Rozpočet fondu dopravy se příští rok sníží o 

třetinu na 62 miliard Kč. Provozní výdaje 
ministerstva dopravy pak poklesnou o půl 
miliardy na 2,5 miliardy Kč. Vyplývá to z 
návrhu státního rozpočtu na příští rok. Podle 
mluvčího ministerstva Karla Hanzelky získá 
rozpočet fondu z národních zdrojů asi 33 mili-
ard korun, 18 miliard z fondů EU a 11 miliard 
Kč z úvěrů od Evropské investiční banky. . 

ŘSD mění strukturu 
Státní investorská organizace Ředitelství 

silnic a dálnic (ŘSD) mění po nástupu nového 
vedení strukturu, součástí změny jsou i perso-
nální přesuny. ŘSD hodlá v nejbližších dnech 
například zrušit pozici obchodního ředitele. 

Problémy autorizovaných inženýrů 
Certifikát, jímž takzvaní autorizovaní in-

spektoři podle nové zákonné úpravy povolují 
stavby, je podle Nejvyššího správního soudu 
(NSS) správním rozhodnutím, a proto se lze 
proti němu odvolat. Soudy pak musejí projed-
nat případné žaloby. 

Břeclav investovala do nočního osvětlení památek 
Břeclav investovala šest milionů korun do 

nočního osvětlení devíti památek, zajímavých 
staveb a míst ve městě. Prvním objektem s 
nočním osvětlením se stal v roce 2003 zámek. 
Podařilo se tak o něj vzbudit zájem. Nyní se 
tato památka opravuje. Připravuje se také 
úprava jeho parku. 

Ostrava má sice dálnici, ale chybí jí přivaděče 
Během uplynulých čtyř let se Ostrava ko-

nečně napojila na celostátní dálniční síť. Na 
území města však plnému využití dálnice D1 
brání její zpoplatnění a chybějící přivaděče, 
které se v končícím volebním období nepoda-
řilo postavit či dokončit. Neúspěchem na 
„dopravním poli“ je hlavně chybějící přivaděč 
- takzvaná prodloužená Rudná. 

Města v Pardubickém kraji čekají na obchvaty 
V síti kvalitních silnic a dopravního napoje-

ní obecně má Pardubický kraj stále ještě co 
dohánět, především v obchvatech měst. Za 
poslední čtyři roky se sice podařilo dostavět 
obchvat Holic a Chvaletic na Pardubicku nebo 
Opatova na Svitavsku, ale pořád jsou lokality, 
které déle než jedno volební období opakova-
ně slyší, že stále nejsou na řadě. 

Praha investovala hlavně do metra a okruhu 
Praha v posledním volebním období inves-

tovala především do prodloužení metra z Lád-
ví do Letňan a do výstavby severozápadní 
části městského okruhu, jehož součástí je 
tunelový komplex Blanka. Obě stavby si do-
hromady vyžádaly náklady ve výši více než 
20 miliard korun. Dokončení okruhu ale bude 
muset řešit ještě příští vedení města, které 
vzejde z říjnových komunálních voleb. Potý-
kat se bude muset také s nedostavěným vněj-
ším pražským okruhem nebo dlouho plánova-
nou výstavbou nové trasy D metra. 
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Stát chce posílit vliv v komorách 
Stát připravuje posílení svého dohledu nad 

Českou komorou architektů (ČKA) a Českou 
komorou autorizovaných inženýrů a techniků 
činných ve výstavbě (ČKAIT). Na minister-
stvu pro místní rozvoj (MMR) se už připravu-
je novela příslušného zákona. Uvedl to řekl 
mluvčí MMR Jan Štoll. Komory udělují 
oprávnění k výkonu povolání projektantů a 
stavbyvedoucích. Posílení kontroly státu nad 
oběma komorami se má uskutečnit především 
výslovně uplatněným členstvím jeho zástupců 
v autorizační radě komor. Členem rady má být 
zástupce MMR a dále zástupci navržení mi-
nisterstvem dopravy, zemědělství, průmyslu a 
obchodu, kultury a životního prostředí. 

U Boru má vzniknout obří solární zdroj 
Záměr stavby obří fotovoltaické elektrárny 

na stohektarovém pozemku poblíž Boru na 
Tachovsku je v současné době hlavním téma-
tem ve městě, důležitějším než komunální 
volby. V třítisícovém Boru i okolních osadách 
kolují podpisové archy „pro“ a hlavně „proti“ 
stavbě. Investor, německá firma GIS-Solar, už 
několikrát zvýšil finanční nabídky pro město. 
Na nevyužité orné půdě za Borem chce posta-
vit zdroj o výkonu 43 megawattů za 3,4 mili-
ardy korun, zatím největší v Plzeňském kraji. 

Jičín začal chystat stavbu protipovodňové hráze 
Radnice v Jičíně začala chystat projekt stav-

by protipovodňové hráze se suchým poldrem 
v hodnotě několika desítek milionů korun. 
Stavba na severním okraji města by měla v 
budoucnu ochránit sedmnáctitisícový Jičín 
před stoletou vodou z rozvodněné Cidliny. 
Řekl to starosta Martin Puš. 

Při dostavbě R6 budou prioritou úspory 
Stavba silnice R6 mezi Prahou a Karlovar-

ským krajem bude pokračovat, ale pomaleji, 
než byly dřívější přísliby. Prioritu dostanou v 
nejbližší období jen obchvaty měst a obcí. Už 
naprojektované, ale nezahájené stavby bude 
zřejmě nutné přeprojektovat, aby byly levněj-
ší, řekl ministr dopravy Vít Bárta. 

Slovensko upustilo od projektu PPP 
Zhruba 75 kilometrů dálnice D1 na severu 

Slovenska nebude stavět již vybrané soukromé 
konsorcium v rámci projektu spolupráce veřej-
ného a soukromého sektoru (PPP). Minister-
stvo dopravy se rozhodlo od záměru upustit, 
řekl ministr dopravy Ján Figeľ. Pět úseků 
silnice by se mělo stavět za státní peníze v 
kombinaci s eurofondy a v některých přípa-
dech se budou zvažovat i nové projekty PPP. 

Brno prodá poslední pozemky 
Brno prodá poslední volné pozemky v prů-

myslové zóně Černovická terasa. Za 654 mili-
onů korun je koupí developerská společnost 
CTP. Ve smlouvě, kterou mají potvrdit ještě 
zastupitelé, se zaváže kromě využití pozemků 
postavit v okolí silnice, po kterých město zís-
ká přístup do sousedícího areálu. Kupní cena 
přesáhla očekávání města. V průměru za tři 
pozemky činí zhruba 1560 korun za m2. 

Developeři zelených kancelářských budov častěji riskují 
Tři z celkových čtyř kancelářských budov, jejichž výstavba započne v nejbližších týdnech a mě-

sících, budou mít charakter tzv. green buildings. Kromě mezinárodně uznávaných certifikátů - 
LEED, BREEAM nebo Green Building Certificate – spojuje připravované projekty šetrné 
k životnímu prostředí ještě jedna věc: spekulativní development. „Developeři chystaných kancelář-
ských budov jako Skanska, HB Reavis, Karimpol či Immorent představují na trhu nový fenomén 
na trhu – zvyšující se důvěru. Ještě před pár měsíci by bylo zahájení realizace bez předpronájmů na 
úrovni minimálně 40 % takřka nemyslitelné,“ konstatuje Bert Hesselink, vedoucí oddělení Office 
& Industrial Agency v pražské kanceláři mezinárodní poradenské společnosti DTZ. 

Podle DTZ se risk developerům spekulativních projektů šetrných k životnímu prostředí bez po-
depsaných předpronájmů vyplatí. I mezi nájemci totiž stoupá poptávka po „zelených budovách“ – 
provozní náklady jsou důležitým kritériem pro velké firmy, jakou je například UniCredit Bank. 
Podle Berta Hesselinka to lze kromě očekávání nižších provozních nákladů vysvětlit trendem sílící 
odpovědnosti vůči zaměstnancům i životnímu prostředí v mezinárodně působících společnostech. 

Bytový projekt v Jesenici u Prahy 
Realizaci developerského projektu PSJ v Jesenici 

u Prahy v lokalitě Na Šatálce již nic nebrání. Záměr 
společnosti Byty Jesenice, s.r.o., získal v průběhu 
července pravomocné územní rozhodnutí na obytný 
soubor, který celkem nabídne 140 bytů. Od září 
letošního roku bude do prodeje nabídnuto prvních 
32 bytů ve čtyřech viladomech. 

Zděné viladomy nabídnou bytové jednotky 
v dispozicích 1+kk, 3+1 a 4+1. V okolí domů 
vznikne příjemná parková úprava a dostačující po-
čet odstavných parkovacích stání náležejících k bytovým jednotkám. 

„První etapa výstavby bude zahájena na jaře příštího roku a noví majitelé by se měli do svých 
bytů nastěhovat do vánoc 2012. Cílem projektu je vytvoření moderního a příjemného bytového 
komplexu, v blízkosti přírody a dostatkem prostoru pro budoucí obyvatele. Nabízíme bydlení 
s maximální občanskou vybaveností obce Jesenice a velmi dobrou dostupností do hlavního města,“ 
zdůraznil Pavel Tošovský, projektový manažer Divize development PSJ. 

Lokalita bude dopravně napojena na ulici Vídeňská, od které je odstíněna stávající zástavbou 
rodinných domů a objektem restaurace s bowlingem. Řešení nově vzniklé křižovatky bude ve for-
mě kruhového objezdu. Umístění projektu tak nabízí komorní prostředí s komfortním napojením 
na hlavní komunikaci do centra Prahy, s níž má obec velmi dobré spojení též pomocí integrované-
ho systému příměstské autobusové dopravy. V obci Jesenice se nachází veškerá občanská vybave-
nost. Moderní architektura a racionální dispozice bytů a jsou dalším kladem projektu, ve kterém 
budou byty nabízeny od 1,5 mil. Kč vč. DPH. 

Začala výstavba bytového areálu Nový Park Písnice 
Developerská společnost EKOSPOL a.s. zahájila výstavbu dalšího bytového projektu. První 

etapa projektu Nový Park Písnice nabídne celkem 109 bytů v luxusní vilové čtvrti přímo 
v chráněné oblasti Modřanská rokle-Cholupice. Více než 64 % bytů je již prodáno před začátkem 
výstavby, což je zejména v dnešní době ojedinělý prodejní výsledek. U projektu Panorama Kyje II 
je aktuálně prodáno již přes 71 % bytů, první dům v projektu Nové Měcholupy II registruje před-
prodanost více než 72 %, přičemž se začal prodávat teprve v červnu 2010. 

Z důvodu vysokého zájmu o nové byty rozšíří EKOSPOL a.s. nabídku svých bytů v Písnici, 
Kyjích a Měcholupech ještě v letošním roce nejméně o dalších 280 bytů. 
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Pavel Vintr posílil 
tým advokátů pražské 
kanceláře bpv Braun 
Partners zejména 
v oblasti práva nemo-
vitostí a stavebního 
práva. Dále se zabývá 
vedením soudních 
sporů a rozhodčích 
řízení a energetickým 
právem, zejména 
v oblasti obnovitelných zdrojů energie. Do 
roku 2009 pracoval pro advokátní kancelář 
Lovells. 

 
Eliška Ketzerová 

jako koncipientka 
nastoupila do bpv 
Braun Partners. Své 
zkušenosti si přinesla 
například z advokátní 
kanceláře Vyroubal 
Krajhanzl Školout, 
pracovala i na minis-
terstvu či  Úřadu vlá-
dy ČR. Magisterský 
titul získala na Právnické fakultě Karlovy 
univerzity v Praze, titul LL.M. na Právnické 
fakultě v Drážďanech. Další studia absolvova-
la na Sussex University v Brightonu a Freie 
Universität v Bruselu. Její hlavní specializace 
jsou právo obchodních společností a obchodní 
právo, vedení sporů a insolvenční právo. 

● Cyklus poruch a sanace – část základové 
konstrukce se koná 1. října. Úvodní část z 
rozsáhlého cyklu seminářů, který bude pokra-
čovat i v roce 2011. 
● Novela zákona o veřejných zakázkách. 
Od 15. 9. 2010 nabývá účinnosti „velká“ no-
vela zákona o veřejných zakázkách, kterou 
připravilo ministerstvo pro místní rozvoj. 
Hlavním důvodem je posílení transparentnosti 
veřejných zakázek a nastavení jednodušších a 
jasnějších pravidel pro nakládání s veřejnými 
prostředky. Akce se koná 7. října. 

S T U D IO AX IS ,  s p ol .  s  r . o . 
www.studioaxis.cz. Obě akce se konají v Lisa-
bonské 4, Praha 9. 
● Seminář pro rozpočtáře Speciality 
v oceňování staveb 

Seminář otevřela firma Callida, s.r.o. znovu 
pro velký zájem. Účastníci se dozvědí, kde ve 
stavebních rozpočtech hledat úspory a jakým 
způsobem položky oceňovat. O prostředky na 
seminář lze zažádat u příslušného Úřadu práce 
z programu „Vzdělávejte se“. Dotace je urče-
na pro mimopražské firmy. Seminář proběhne 
v úterý 21. září 2010 v Masarykově koleji, 
Thákurova 1, Praha 6. Přihláška a další infor-
mace jsou k dispozici na www.callida.cz. 

Ve výrobě minerálních izolací se používá více recyklovaného skla 
Díky inovacím se poměr recyklovaných a primárních surovin ve výrobě minerální 
izolace výrazně zvýšil ve prospěch životního prostředí. 
Společnost Knauf Insulation, přední výrobce minerální izolace, se před řadou let 
vydal cestou obnovitelného rozvoje a systematicky pracuje na minimalizaci dopadů 

své činnosti na životní prostředí. Mezi tyto kro-
ky se řadí i zvyšování podílu recyklovaných 
surovin ve výrobě skelné minerální izolace. 
Ještě před pěti lety se například recyklované 
sklo využívalo pouze z 20 %, zbytek tvořily 
primární suroviny. Dnes je tomu právě naopak – 
recyklované sklo figuruje ve výrobě z více než 
80 %. 

Díky dlouhodobému výzkumu a technologic-
kým úpravám výroby mohla společnost Knauf 
Insulation upustit od materiálů na bázi ropy a 
mohla zvolit přírodní pojiva, která již neobsahu-
jí formaldehydovou pryskyřici. Tento  typ minerální izolace proto mimo jiné ocení také zákazníci, 
jimž není lhostejné okolní životní prostředí. 

Nová forma výroby přináší i nové výzvy. Díky silné podpoře udržitelného rozvoje nabízí Knauf 
Insulation i přes vyšší náklady ekologickou minerální izolaci za stejnou cenu jako tu původní. 
Tento přístup je přímo revoluční, neboť je obvyklé si za ekologické produkty připlácet. Díky filo-
zofii společnosti si nyní zákazník může vybrat variantu zateplení svého domu, která má při zacho-
vání nejvyšší kvality minimální dopady na jeho peněženku i životní prostředí. 

Ochranné rukavice pro svářeče na stavbách 
Rukavice WorkGuard™ 43-216 jsou vyrobeny ze 

silné oděvní štípané kůže, mají zesílenou dlaň a obsa-
hují vlákna Kevlar, což je činí ještě trvanlivějšími. 
Tyto rukavice pro náročné úkony jsou pohodlné a 
podšité bavlnou. Mají prodlouženou manžetu a jsou 
dlouhé 41 cm pro lepší ochranu předloktí. Jejich 
design rovněž umožňuje snadné navlékání a svlékání. 
Rukavice WorkGuard 43-216 jsou nejnovějším pří-
růstkem do sortimentu Ansell a mohou být perfektně 
používány v kombinaci s návleky na paže Safe-Knit 
Guard 59-416 pro optimální ochranu. 

Nové nepálené cihly 
HELUZ Nature Energy – letošní novinku, pojmenovanou podle jejích dvou hlavních 
předností – přírodního původu a nízké energetické náročnosti, ocení zejména milov-
níci ekologie a vyznavači přírodního stylu života a bydlení. Tato průmyslově vyrábě-
ná nepálená cihla je na rozdíl od svých ručně vyráběných předchůdkyní, do kterých se 

přidávala sláma, plevy nebo prasečí štětiny, vyrobena pouze z čisté cihlářské hlíny s příměsí písku. 
Nepálená cihla HELUZ Nature Energy se používá na vnitřní nosné, příčkové a akumulační zdivo o 
tloušťce 12 a 25 cm. Uplatní se zejména v domech s lehkou 
obvodovou konstrukcí, např. v dřevostavbách, které nemají 
dostatečné tepelně-akumulační vlastnosti a také nejsou 
schopny zajistit přirozenou regulaci vlhkosti v objektu. 
Vhodná je také na stavbu kamen a pecí. Nové akustické cihly 
jsou čerstvou srpnovou novinkou.  

HELUZ AKU 25 je první zalévanou broušenou akustickou 
cihlou v ČR. Přináší systém lepení cihel lepidlem bez použití 
malty a zalévání až po vyzdění více vrstev, čímž se výrazně 
snižuje pracnost a zrychluje výstavba. HELUZ AKU 20 bez 
označení těžká je nová cihla vyráběná v pevnosti P15 vyzna-
čující se nižší hmotností při zachování dostatečných akustických parametrů. Sortiment akustických 
cihel tloušťky 30 cm byl rozšířen o cihelný blok HELUZ AKU 30/33,3.  

Tyto bloky se spojují pouze na pero a drážku a nemají maltovací kapsu používanou u výrobků 
HELUZ AKU 30 s označením těžká. Poslední novinkou mezi akustickými cihlami je nová cihla 
HELUZ AKU 11,5, určená pro příčkové zdivo v administrativních, školských, zdravotnických a 
ubytovacích objektech. 
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